

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 435b08

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press

47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom



When you give blood you give life

Statement by the Council of Europe Secretary General Terry Davis on the occasion of the International Blood Donation Day

Strasbourg, 13.06.2008 - "Although medical science has made great progress in the prevention and treatment of many medical conditions, the question of life or death can still depend on the availability of blood. In many respects, the need has grown over the years, and the supply is not keeping pace with demand.

Since 1953, when a major natural catastrophe in the Netherlands revealed the need for Europe-wide cooperation in this area, the Council of Europe has been working to ensure the quality and the availability of blood and ensure its optimal use. Our work has been based on three major principles: self-sufficiency, protection for blood donors and recipients and non-commercialisation through voluntary and non-remunerated donation.

On the International Blood Donation Day on 14 June, I should like to pay tribute to the hundreds of thousands of people in Europe who are regularly giving blood, and I appeal to everyone else to follow their example. Remember: when you give blood, you give life."

Donner son sang signifie donner la vie

Déclaration faite par le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe, Terry Davis, à l'occasion de la Journée internationale du don de sang

Strasbourg, 13.06.2008 – « Bien que les sciences médicales aient réalisé d'énormes progrès dans la prévention et le traitement de nombreux troubles de la santé, il arrive que la vie ou la mort des patients dépende encore de la disponibilité de sang. Les besoins en la matière se sont, à bien des égards, accrus au fil du temps, alors que l'offre ne suit pas le rythme de progression de la demande.

Depuis 1953, lorsqu'une catastrophe naturelle de grande ampleur survenue aux Pays-Bas avait révélé la nécessité d'une coopération paneuropéenne dans ce domaine, le Conseil de l'Europe oeuvre en faveur de la qualité et de la disponibilité du sang, tout en veillant à son utilisation optimale. Notre action repose sur trois grands principes : l'autosuffisance, la protection des donneurs de sang et des bénéficiaires de ces dons, ainsi que l'absence de commercialisation du sang, grâce à des dons volontaires et non rémunérés.

J'aimerais, à l'occasion de la Journée internationale du don de sang le 14 juin, rendre hommage aux centaines de milliers de personnes qui, dans l'Europe entière, donnent régulièrement leur sang ; j'invite toutes les autres à suivre leur exemple. N'oublions pas que donner son sang signifie donner la vie ».

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.